



Brendan Hanley

Member of Parliament

Député du Yukon

brendan.hanley@parl.gc.ca

Ottawa

213 Justice
House of Commons
Ottawa, Ontario
K1A 0A6
Tel.: 613-995-9368
Fax: 613-995-9368

Yukon

204 Black Street
Whitehorse, Yukon
Canada
Y1A 2M9
Tel.: 867-668-6565
Fax: 867-668-6570

FOR IMMEDIATE RELEASE:

April 7, 2022

Office of MP Brendan Hanley

867-668-6565

Brendan.Hanley@parl.gc.ca

2022 Federal Budget is Released

Today, the Deputy Prime Minister and Minister of Finance, Chrystia Freeland, released [Budget 2022: A Plan to Grow Our Economy and Make Life More Affordable](#).

Highlights from Budget 2022 for Yukon

- Providing \$32.2 million to support the Atlin Hydro Expansion project in British Columbia.
- \$10 billion invested to increase the number of housing units, make housing more affordable, and renovate and retrofit existing housing stock
- Investing \$300 million over five years to co-develop and launch an Urban, Rural, and Northern Indigenous Housing Strategy.
- Investing \$565 million over five years to support housing in Self-Governing and Modern Treaty Holders.
- Providing \$26.2 million over four years to increase the maximum amount of forgivable Canada Student Loans by 50 per cent for doctors and nurses in rural and remote communities.
- Providing \$100 million over three years for the Substance Use and Addictions Program to support harm reduction, treatment, and prevention at the community level.
- Intending to make significant investments that would focus on priority critical mineral deposits, while working closely with affected Indigenous groups and through established regulatory processes.
- Introducing a new 30 per cent Critical Mineral Exploration Tax Credit for specified mineral exploration expenses incurred in Canada and renounced to flow-through share investors.
- Cutting taxes for Canada's growing small businesses.
- Providing \$29.6 million over three years to support the co-development of an Indigenous Climate Leadership Agenda to support self-determined action in addressing Indigenous peoples' climate priorities.
- Providing \$4.8 million over two years to the Indigenous Tourism Association of Canada to support its operations, which continue to help the Indigenous tourism industry rebuild and recover from the pandemic.

"I am pleased to see crucial investments in housing, health, tourism, climate action, small businesses, Indigenous communities, and resource management for Yukon. This budget reflects key priorities I have strongly advocated for in my short time as MP to date. This is a win for Yukoners and for the North."

- Brendan Hanley, Member of Parliament for Yukon



Brendan Hanley

Member of Parliament

Député du Yukon

brendan.hanley@parl.gc.ca

Ottawa

213 Justice
House of Commons
Ottawa, Ontario
K1A 0A6
Tel.: 613-995-9368
Fax: 613-995-9368

Yukon

204 Black Street
Whitehorse, Yukon
Canada
Y1A 2M9
Tel.: 867-668-6565
Fax: 867-668-6570

Le Budget de 2022 est publié

Aujourd'hui, la vice-première ministre et ministre des Finances, Chrystia Freeland, a publié:

[Un plan pour faire croître notre économie et rendre la vie plus abordable.](#)

Faits saillants du budget de 2022 pour le Yukon

- Fournir 32,2 millions de dollars pour soutenir le projet d'expansion d'Atlin Hydro en Colombie-Britannique.
- 10 milliards de dollars investis pour augmenter le nombre d'unités de logement, rendre le logement plus abordable et rénover et moderniser le parc de logements existant.
- Investissement de 300 millions de dollars sur cinq ans pour l'élaboration conjointe et le lancement d'une stratégie de logement autochtone en milieu urbain, rural et nordique.
- Investir 565 millions de dollars sur cinq ans pour soutenir le logement chez les Autochtones et les détenteurs de traités modernes.
- Fournir 26,2 millions de dollars sur quatre ans pour augmenter de 50 % le montant maximal des prêts d'études canadiens pouvant être annulés pour les médecins et les infirmières des collectivités rurales et éloignées.
- Fournir 100 millions de dollars sur trois ans pour le Programme de lutte contre l'alcoolisme et les toxicomanies afin de soutenir la réduction des méfaits, le traitement et la prévention au niveau communautaire.
- L'intention de faire des investissements importants qui se concentreraient sur les gisements minéraux critiques prioritaires, tout en travaillant en étroite collaboration avec les groupes autochtones touchés et en suivant les processus réglementaires établis.
- Introduire un nouveau crédit d'impôt pour l'exploration de minéraux critiques de 30 % pour les dépenses d'exploration minière spécifiées engagées au Canada et renoncées en faveur des investisseurs en actions accréditives.
- Réduire les impôts des petites entreprises canadiennes en pleine croissance.
- Fournir 29,6 millions de dollars sur trois ans pour soutenir l'élaboration conjointe d'un programme de leadership autochtone en matière de climat afin d'appuyer les mesures autodéterminées visant à répondre aux priorités climatiques des peuples autochtones.
- Fournir 4,8 millions de dollars sur deux ans à l'Association touristique autochtone du Canada pour soutenir ses activités, qui continuent d'aider l'industrie touristique autochtone à se reconstruire et à se remettre de la pandémie.

For further comment and media availability, please contact Talia Hodgkinson at
talia.hodgkinson.901@parl.gc.ca.